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P R O T O K Ó Ł   NR 14/08 

z posiedzenia Komisji BudŜetu i Inwestycji 

w dniu 26 lutego 2008 roku 

 

 

 Pani Anna Dziewanowska – Z-ca Przewodniczącego Komisji dokonała 

otwarcia posiedzenia i powitała członków Komisji. 

Przedstawiła proponowany porządek posiedzenia (w zał.). 

 

Lista obecności w załączeniu.  

 

Ad. 3. 

 Pani Przewodnicząca obrad odczytała odpowiedzi na wnioski Komisji (pisma: 

znak: RPA/1-9/08 z dnia 22.01.2008 r., znak: RIT-DR-16/08 z dnia 07.02.2008 r. 

i znak: RIT-7011/go/5/08 z dnia 12.02.2008 r. w zał.). 

 

Ad. 2. 

 Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości 

Strawczyn na lata 2008-2014. 

Pani Anna Gad – podinsp. ds. pozyskiwania funduszy poinformowała, Ŝe Plan 

Odnowy Miejscowości Strawczyn na lata 2008-2014 jest załącznikiem do wniosku 

aplikacyjnego, który będzie złoŜony w celu pozyskania środków. Pierwszy nabór 

wniosków będzie ogłoszony w drugim kwartale br. KaŜda gmina moŜe złoŜyć jeden 

wniosek, dla jednego sołectwa.  

Mogą być ogłoszone kolejne nabory wniosków, wtedy będą opracowane Plany 

Odnowy dla innych sołectw.  

Plan Odnowy Miejscowości Strawczyn na lata 2008-2014 był przyjęty uchwałą przez 

Zebranie Wiejskie wsi Strawczyn i jest przedłoŜony dla Rady Gminy. Plan Odnowy 

zawiera: charakterystykę miejscowości, analizę zasobów, analizę mocnych i słabych 

stron oraz planowane zadania wraz przewidywanym harmonogramem realizacji.  
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Kolejność ich wykonania nie musi być taka, jak wymieniona w Programie, będzie 

zaleŜała od moŜliwości pozyskania dofinansowania. W najbliŜszym czasie będzie 

złoŜony wniosek na urządzenie centrum wsi.  

Poinformowała o konieczności poprawy zdania na str. 11 Planu o treści: ,,Impreza ta 

odbywa się tydzień przed odpustem w Strawczyńskiej Parafii.”, poniewaŜ 

Strawczynada” odbywa się po odpuście w Parafii, zdanie to otrzyma brzmienie: 

,,Impreza ta odbywa się zawsze w drugiej połowie sierpnia danego roku.”   

 

Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 

 

 Projekt uchwały w sprawie ustanowienia uŜytku ekologicznego. 

Pani Zdzisława Adamczyk – Kierownik RIT poinformowała – Dyrektor Zespołu 

Świętokrzyskich i Nadnidziańskich Parków Krajobrazowych zwróciła się z pismem do 

Przewodniczącego Rady Gminy o podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia uŜytku 

ekologicznego. Chodzi o objęcie ochroną części działki nr 938, na której jest bagno 

o pow. 0,86 ha, znajduje się w otulinie Suchedniowsko – Oblęgorskiego Parku 

Krajobrazowego, w obrębie ewid. 11 Strawczyn i stanowi własność Lasów 

Państwowych. Obiekt nazwany jest „Śródleśne oczko wodne.” 

Objęcie ochroną tego terenu nie będzie nikomu przeszkadzało. 

 

Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 

 

 Pani ElŜbieta Chłodnicka – Sekretarz Gminy poinformowała – w związku ze 

złoŜonym wnioskiem Radnego z Rudy Strawczyńskiej o przeprowadzenie konsultacji 

społecznych w tej miejscowości w zakresie wprowadzenia nazewnictwa ulic, 

przygotowany jest projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr IX/70/07 Rady 

Gminy w Strawczynie z dnia 20 września 2007 r. w sprawie przeprowadzenia 

konsultacji społecznych. 

Komisja ds. konsultacji po przeliczeniu wypełnionych ankiet, zaproponowała 

przedłuŜenie terminu wypełniania ich i zakończenia prac przez Komisję. 
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Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 

 

 Projekt uchwały w sprawie  zmiany Uchwały Nr XXVII/240/05 Rady Gminy 

w Strawczynie z dnia 22 września 2005 r. w sprawie Karty Współpracy Gminy 

Strawczyn z organizacjami pozarządowymi. 

Pani ElŜbieta Chłodnicka – Sekretarz Gminy przypomniała, Ŝe w 2005 r. Rada Gminy 

podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia Karty Współpracy Gminy Strawczyn 

z organizacjami pozarządowymi, było to wtedy, gdy Gmina przystępowała do akcji 

społecznej „Przejrzysta Polska”. Kierownik Gminnego Ośrodka Kultury został 

wyznaczony na koordynatora Programu.  

Po zmianach w Regulaminie Organizacyjnym Urzędu Gminy współpraca 

z organizacjami pozarządowymi jest ujęta w Referacie Rozwoju Lokalnego 

i pracownik tego Referatu będzie wyznaczony przez Wójta na pełnomocnika ds. 

współpracy z organizacjami pozarządowymi i jednocześnie będzie koordynatorem 

Programu. 

 

Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 

 

 Pani Agnieszka Kurczyńska – Główna księgowa ZGK przedstawiła projekt 

uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę 

i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie gminy Strawczyn.  

Poinformowała, jakie są róŜnice w odniesieniu do projektu, który Radni otrzymali 

w styczniu br.: w § 1 dopisana jest wysokość taryf proponowanych przez ZGK za 1m3 

wody 2,34 zł + VAT i za 1m3 ścieków 4,56 zł + VAT. Poprawiona jest teŜ treść § 3 

w następujący sposób: „Zakład Gospodarki Komunalnej ogłasza taryfy w prasie 

lokalnej lub w sposób zwyczajowo przyjęty w terminie do 7 dni od dnia podjęcia 

uchwały.”, aby Zakład nie musiał publikować taryf w prasie lokalnej w ciągu 7 dni od 

podjęcia uchwały. Publikacja uchwały w tak krótkim czasie jest niemoŜliwa, dlatego, 

Ŝe „Ziemia Strawczyńska” ukazuje się raz w miesiącu. 

Poinformowała, Ŝe zwróciła się z zapytaniem do radcy prawnego o wyjaśnienie, jak 

Zakład powinien naliczać opłaty za wodę dla odbiorców podłączonych do sieci 
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wodociągowej, którzy nie są mieszkańcami naszej gminy? Czy wg taryf 

przedłoŜonych do zatwierdzenia, czy wg stawki po uwzględnieniu dotacji z budŜetu. 

Nie są to mieszkańcy naszej gminy. 

 

Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 

 

Pan Stanisław Drogosz - gdyby Zakład miał koparkę mógłby wykonywać dla 

mieszkańców gminy przyłącza i dla gminy usługi. Wtedy nie byłoby kosztów 

związanych z jej wynajmem, a jeszcze mógłby osiągać dochody. 

Pan Grzegorz Gad – Kierownik ZGK poinformował, Ŝe koparka dla Zakładu 

przydałaby się, ale czy będą środki w budŜecie na jej zakup?  

Zakład moŜe wykonywać odpłatnie przyłącza, byłoby to korzystne, poniewaŜ i tak 

później dokonuje ich odbioru.  Z tym, Ŝe kaŜdy właściciel posesji sam decyduje komu 

zleci wykonanie tej usługi.        

 

Wnioski Komisji: 

1) sporządzić symulację – jeŜeli Zakład Gospodarki Komunalnej nie będzie 

obciąŜony podatkiem od nieruchomości, jak to wpłynie na wielkość subwencji 

przyznawanej dla gminy? Komisja prosi o podanie konkretnych kwot, 

2) zakupić koparkę dla Zakładu Gospodarki Komunalnej w celu zmniejszenia 

kosztów własnych i zwiększenia zakresu usług świadczonych przez Zakład, 

3) wyjaśnić, jak Zakład Gospodarki Komunalnej powinien naliczać opłaty za 

wodę dla odbiorców spoza gminy Strawczyn? Czy przy wystawianiu faktur 

Zakład powinien uwzględnić dla tych odbiorców dotację do 1 m3 wody?  

 

Pan Tadeusz Kuc – radca prawny wyjaśnił, Ŝe Zakład nie ma podstaw do obciąŜania 

odbiorców spoza gminy opłatą w wysokości proponowanych taryf, dotacja jest do 

kaŜdego m3 wody. 

Pani Przewodnicząca obrad zwróciła się z zapytaniem do radcy prawnego, czy jest 

moŜliwość, aby gmina odzyskała kwotę dotacji do wody za mieszkańców spoza 

terenu? 
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Pan Tadeusz Kuc – radca prawny poinformował, Ŝe w wyjaśnieniu tej sprawy 

kompetentna będzie Pani Skarbnik Gminy. 

 

Ad. 1. 

 Pani Justyna Stępień – Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały 

w sprawie zmian w budŜecie gminy Strawczyn na 2008 r.  

 

Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 

 

Ad. 2. 

 Pan Karol Dostal – Kierownik Referatu Oświaty, Spraw Obywatelskich 

i Organizacyjnych poinformował – przedłoŜony jest projekt uchwały dotyczący 

zmiany Statutu gminnej instytucji kultury pn. „Gminny Ośrodek Kultury 

w Strawczynie”, poniewaŜ ośrodki przedzkolne, które były prowadzone przez Zespół 

Obsługi Szkół będą przejęte przez GOK. Z Fundacją Komeńskiego była podpisana 

umowa na ich działalność od października 2005 r. do 31 grudnia 2007 r., ale została 

przedłuŜona do końca lutego 2008 r.  

Ośrodki taki mogą być prowadzone przez osoby fizyczne, ośrodki kultury lub 

biblioteki, u nas jest propozycja, Ŝeby zostały przejęte przez GOK od 01.03.2008 r.  

Mogą być utworzone zespoły przedszkolne – czynne 3 dni w tygodniu po 4 godziny 

lub punkty przedszkolne – czynne przez 5 dni w tygodniu po 4 godziny. 

W związku z tym jest równieŜ przygotowany projekt uchwały w sprawie zawarcia 

umowy z Fundacją Rozwoju Dzieci im. Jana Amosa Komeńskiego dotyczącej 

prowadzenia ośrodków przedszkolnych w gminie. 

Gmina moŜe podpisać umowę na prowadzenie ośrodków bezterminowo lub do 31.12. 

2009 r. W projekcie uchwały jest propozycja zawarcia umowy do 31.12.2009 r. W tej 

sytuacji  meble, zabawki i inne wyposaŜenie zakupione ze środków Fundacji zostaną 

w ośrodkach, nie trzeba ich zwracać. 

Natomiast Gmina zobowiązuje się do zapewnienia pieniędzy na utrzymanie ośrodków: 

pokrycie kosztów eksploatacji lokali, zatrudnienia specjalistów (psychologa 
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i logopedy wymiarze po 3 godziny miesięcznie do kaŜdej z trzech placówek) oraz  

zatrudnienia nauczycieli 

 

Komisja zaopiniowała pozytywnie projekty uchwał. 

 

Projekt uchwały w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze 

socjalnym – w regulaminie nie zmianiają sie warunki i kryteria przyznawania pomocy, 

ulega zmianie § 10, poniewaŜ w Komisji Stypendialnej zamiast Kierownika Zespołu 

Obsługi Szkół, będzie uczestniczył przedstawiciel Referatu Oświaty, Spraw 

Obywatelskich i Organizacyjnych 

 

Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 

 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz 

szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: za wysługę lat, 

motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy oraz niektórych innych składników 

wynagrodzenia, a takŜe wysokość oraz szczegółowe zasady przyznawania 

i wypłacania dodatku mieszkaniowego w roku 2008 – odbyło się spotkanie Pana 

Wójta ze związkami zawodowymi nauczycieli. Związkowcy zaproponoiwali 

podwyŜkę dodatku motywacyjnego z 3 % do 4 %. Natomiast podwyŜki przedstawione 

przez Pana Wójta były następujące: 

- dodatku motywacyjnego z 3 % do 5 %, 

- dodatku z tytułu opieki nad dziećmi podczas dowozu do szkół z 16 zł na 20 zł za 

godzinę, 

- dodatku za wychowawstwo z 30 zł/40 zł na 30 zł/50 zł (do 20/powyŜej 20 

uczniów), 

- dodatku dla opiekuna staŜu z 20 zł na 30 zł za godzinę. 

Związkowcy zaakceptowali w/w propozycje.  

Nauczyciele otrzymają podwyŜki dodatków z wyrównaniem od 01.01.2008 r. 

Ministerstwo Edukacji informuje o 10 % podwyŜce dla nauczycieli.  
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Komisja zaopiniowała pozytywnie projekty uchwał. 

 

Projekt uchwały w sprawie zasad udzielania i rozmiaru zniŜek tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom, którym powierzono stanowiska 

kierownicze w szkołach i placówkach prowadzonych przez Gminę Strawczyn będzie 

wycofany z porządku obrad, poniewaŜ musi być zaopiniowany przez Kuratorium 

Oświaty, na dzień dzisiejszy opinii jeszcze nie ma. 

 

Komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 

 

 

Wszystkie wnioski Komisji: 

1) sporządzić symulację – jeŜeli Zakład Gospodarki Komunalnej nie będzie 

 obciąŜony podatkiem od nieruchomości, jak to wpłynie na wielkość subwencji 

 przyznawanej dla gminy?. Komisja prosi o podanie konkretnych kwot, 

2) zakupić koparkę dla Zakładu Gospodarki Komunalnej w celu zmniejszenia 

 kosztów własnych i zwiększenia zakresu usług świadczonych przez Zakłąd, 

3) wyjaśnić, jak Zakład Gospodarki Komunalnej powinien naliczać opłaty za 

 wodę dla odbiorców spoza gminy Strawczyn? Czy przy wystawianiu faktur 

 Zakład powinien uwzględnić dla tych odbiorców dotację do 1 m3 wody?  

 

 

Na tym posiedzenie zakończono. 

 

Protokołowała:      Przewodnicząca obrad: 

 

Małgorzata Woźniak     Anna Dziewanowska  


